
 
 
 
 
 
 
 

Zápis z jednání  
Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice  

ze dne 14. února 2022 
 
Místo a čas konání: velká zasedací místnost, rektorát UPCE, 4. podlaží, 13:00  
 
Přítomni:  
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., prof. MUDr. Josef Fusek, DrSc., prof. Ing. Petr Kalenda, CSc., 
prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc., prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D., doc. Ing. et Ing. Renáta 
Myšková, Ph.D., Ing. Petr Bělina, Ph.D., Ing. Eliška Matušková, Ing. Zuzana Gojná 
Omluveni: doc. Ing. Petr Doležel, Ph.D. 
Hosté: doc. Mgr. Pavel Panoch, Ph.D., doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D., Mgr. Irena Reimannová, Ph.D., 
doc. Ing. Libor Švadlenka, Ph.D. 
 
č. j.: akred/0005/22 

 

Program jednání: 
 

1. Zahájení. 

2. Projednání závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické. 

3. Projednání oznámení změn v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické. 

4. Projednání oznámení změn v uskutečňování studijních programů Dopravní fakulty Jana 

Pernera. 

5. Nastavení procesu hodnocení studijních programů. 

6. Různé. 

7. Závěr. 

 
1. Zahájení. 
Předseda Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice (dále jen „RVH“), prof. Čapek, přivítal 
na jednání přítomné členy RVH a seznámil je s programem jednání. Nikdo nepožádal o doplnění 
navrženého programu. Prof. Čapek představil novou členku RVH, studentku doktorského studia FCHT, 
Ing. Matuškovou, a prorektora pro vzdělávání a kvalitu, doc. Panocha, který bude stálým hostem 
jednání RVH, což je umožněno jednacím řádem rady. Prof. Čapek dále informoval o jmenování 
prof. Molkové místopředsedkyní RVH na dobu do konce jejího členství v RVH. Zasedání RVH bylo 
zahájeno. 
 
2. Projednání závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické. 
Místopředsedkyně RVH, prof. Molková, přiblížila závažné změny v uskutečňování třech studijních 
programů Fakulty filozofické – doktorského studijního programu Filozofie a jeho anglického 
ekvivalentu Philosophy a navazujícího magisterského studijního programu Resocializační pedagogika. 
Prof. Molková přivítala na jednání zástupce Fakulty filozofické, děkana, doc. Kubeše, a proděkanku 
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pro vzdělávání, dr. Reimannovou a požádala je o stručnou charakteristiku a odůvodnění prováděných 
změn. Doc. Kubeš vysvětlil důvody, které fakultu vedly k významné změně mezi členy oborové rady 
zmiňovaných doktorských studijních programů. Dr. Reimannová přiblížila důvody pro změnu profilu 
absolventa navazujícího studijního programu, který nově získal povolení k přípravě na výkon 
regulovaného povolání. Podklady k projednání těchto změn byly členům RVH k dispozici v datovém 
úložišti RVH. 
K bodu jednání byla otevřena diskuze, do které se zapojili prof. Kalenda, dr. Bělina. 
K bodu jednání proběhla uzavřená diskuze. Prof. Čapek zdůraznil důležitost sledování průměrného 
koeficientu ekonomické náročnosti studijních programů za jednotlivé fakulty a za celou univerzitu. 
Místopředsedkyně RVH nechala hlasovat o návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 2a:  
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schválila předloženou žádost Fakulty 
filozofické o změnu členů oborové rady doktorských studijních programů Filosofie/Philosophy 
se standardní dobou studia 4 roky a postoupí informaci o změně Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
Návrh usnesení k bodu 2b:  
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schválila předloženou žádost Fakulty 
filozofické o změnu profilu absolventa profesně zaměřeného navazujícího studijního programu 
Resocializační pedagogika se standardní dobou studia 2 roky a postoupí informaci o změně Národnímu 
akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
3. Projednání oznámení změn v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické. 
Dr. Reimannová charakterizovala nezávažné změny, které byly provedeny v pěti studijních programech 
Fakulty filozofické. Podklady k projednání těchto změn byly členům RVH k dispozici v datovém úložišti 
RVH.  
K bodu jednání byla otevřena diskuze. Místopředsedkyně RVH nechala hlasovat o návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 3:  
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí předložené změny 
v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické.  
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
4. Projednání oznámení změn v uskutečňování studijních programů Dopravní fakulty Jana Pernera. 
Prof. Molková přivítala ne jednání zástupce Dopravní fakulty Jana Pernera, děkana, doc. Švadlenku, 
a požádala ho o přiblížení změn, ke kterým došlo ve čtyřech studijních programech fakulty. Podklady 
k projednání těchto změn byly členům RVH k dispozici v datovém úložišti RVH. V otevřené diskuzi 
vystoupili prof. Kalenda, prof. Molková. Místopředsedkyně RVH nechala hlasovat o návrhu usnesení. 
 
Návrh usnesení k bodu 4:  
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí předložené změny 
v uskutečňování studijních programů Dopravní fakulty Jana Pernera. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
5. Nastavení procesu hodnocení studijních programů. 
Prof. Molková přiblížila přítomným členům RVH problematiku povinnosti hodnocení studijních 
programů, která je zakotvena v Pravidlech systému zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí 
a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice. Proces hodnocení studijních programů nově 
upravuje směrnice č. 1/2022 Příprava, změny a hodnocení studijních programů na Univerzitě 
Pardubice, ve které jsou upraveny procesní záležitosti hodnocení studijních programů – lhůty, 
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charakter a zdroj podkladů hodnocení. Konkrétní procesní otázky týkající se hodnocení studijních 
programů budou předmětem březnového jednání RVH.  
K bodu jednání byla otevřena diskuze, do které se zapojili dr. Bělina, prof. Čapek, Ing. Matušková. 
Je třeba nastavit konkrétní časový plán hodnocení a ověřit, zda bude mít RVH k dispozici dostatek 
informací k provedení kvalitního hodnocení studijních programů a jaké časové nároky bude zpracování 
sebehodnotící zprávy mít na garanta studijního programu. Mezi datové vstupy by bylo dobré zařadit 
také parametr původu uchazeče o studium (zda uchazeč přichází z UPCE nebo jiné vysoké školy).  
Prof. Čapek navrhl informovat garanty hodnocených studijních programů, aby připravili sebehodnotící 
zprávu nejpozději na červnovou RVH, prof. Molková doporučila stanovit harmonogram hodnocení 
v návaznosti na termíny platnosti akreditací, který projedná a odsouhlasí RVH v součinnosti s vedením 
fakult. Ing. Matušková upozornila, že SRUPA podniká kroky podporující zvýšení účasti studentů 
na hodnocení. 
 

6. Různé. 
Dr. Bělina přednesl námět Akademického senátu UPCE na úpravu formuláře zadávání kvalifikačních 
prací, konkrétně doplnění vyjádření garanta studijního programu do podpisové části zadání, které 
by reflektovalo jeho faktickou odpovědnost za kvalitu témat závěrečných prací, potažmo za kvalitu 
celého studijního programu. K problematice proběhla rozsáhlá diskuze, do které se zapojili prof. Fusek, 
doc. Myšková, prof. Kalenda. Diskutováno bylo především navýšení odpovědnosti garanta studijního 
programu ve vazbě na postavení a pravomoci vedoucího pracoviště vyplývající z novely zákona 
o vysokých školách. Role vedoucího katedry je pouze formální, spočívající v podpisu na zadání 
závěrečné práce, garant studijního programu by měl odpovídat především za to, že téma závěrečné 
práce nevybočuje z odborného zaměření, resp. oblasti vzdělávání studijního programu, ale největší 
odpovědnost za kvalitu má vždy vedoucí závěrečné práce. Tato problematika bude předmětem dalšího 
jednání RVH.  
V únoru pokračovala aktivita RVH směrem k fakultním radám studijních programů. Jednání Rady 
studijních programů (dále jen „RSP“) Fakulty ekonomicko-správní (dále jen „FES“), které proběhlo 
dne 7. 2. 2022, se za RVH zúčastnily prof. Molková a doc. Myšková. RSP FES projednávala mj. i přípravu 
nového studijního programu, který spadá do dvou oblastí vzdělávání, Informatika a Ekonomické obory. 
Následná diskuse potvrdila, že možnost zřídit programovou RSP, která by řešila užší problematiku 
obsahu a realizace studijního programu, by pomohla zefektivnit jednání fakultní RSP. Námět na zřízení 
programové rady SP bude projednán na příštím zasedání RVH. Z jednání RSP FES dále vzešel námět 
na revizi vnitřního mzdového předpisu spočívající v úpravě horní hranice příplatku za garantování 
studijního programu. 
Prof. Kalenda vyslovil požadavek na snížení administrativní zátěže RVH. 
 

8. Závěr. 
Prof. Čapek poděkoval členům RVH za účast na jednání a ukončil zasedání.  
 
 

 

Pardubice dne 14. února 2022 

 

 
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. v.r. 

předseda Rady pro vnitřní hodnocení  
Univerzity Pardubice 

 
Zapsala: Ing. Zuzana Gojná 


